
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel tirsdag den 30. januar 2024 kl. 17.00-19.30 på 

Rådgivningscenter Nord, Aalborgvej 92, Hjørring 

Deltagere: Thomas, Benjamin, Hanne, Lars, Bo, Jens 

Afbud: Betty 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. Før den egentlige dagsorden blev årsmødet 18. marts 2024 på Thorshøj gl. Skole, 

Hjørringvej 216A, 9750 Østervrå planlagt. Thorshøj er en oplands by, hvor der sker noget. Borgerforeningen 

er aktiv. En nordmand Geir sætter ting i gang. Han kan give et lokalt perspektiv. Hanne vil fortælle om 

Hærvejen. Fra sekretariatet kommer Annette Eigaaard og fra bestyrelsen Leif Nielsen. Ud over Thomas 

udarbejder kommunekoordinatorerne bidrag til beretningen. Bo Storm vil blive foreslået som dirigent på 

selve årsmødet. På valg er: 

Formand: Thomas genopstiller. 

Kommunekoordinator Hjørring: Hanne genopstiller. 

Kommunekoordinator Frederikshavn: Betty genopstiller ikke. Der kan vælges én for to år. Lars ikke på valg. 

Kommunekoordinator Brønderslev: Der kan vælges én for to år. Benjamin ikke på valg. 

Kommunekoordinator Læsø: Bo ikke på valg. 

Sekretær m.v.: Jens genopstiller. 

Thomas laver indbydelsen færdig. 

Alle medlemmer af Friluftsrådet Vendsyssel får indbydelsen med ønsket om at tilkendegive, om man kan 

komme eller ej.    

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 5. december 2023 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2024-2025 

Den fremsendte plan blev gennemgået. Næste bestyrelsesmøde er 18. marts før årsmødet.  

 

4. Fredning 

Der er møde i fredningsnævnet 7. februar. Betty deltager i Skagen vedrørende renovering af et 

parkeringsareal og Thomas i Store Vildmose vedrørende et offentligt toilet. 

 

5. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Udvalg om adgang. Benjamin gjorde rede for en mail, han har sendt til medlemmerne. Det er svært for 

    jyder at deltage. 

2. Friluftsrådets strategi 2024-2027. Der var teams møde 9. januar, hvor Thomas og Jens deltog. Søg på 

    Strategi 2024-2027 på Friluftsrådets hjemmeside for mere information. 

 

6. Regionen 

Der er møde i det nye regionsudvalg 6. februar. Blandt andet den nye mail er på programmet. I den gamle 

mail var der mange informationer, som vi nu ikke alle får. Thomas snakker med Kim om dette. 



 

 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

1. Brugerrådet. Det dækker også Jammerbugt Kommune. Der er møde 1. februar. På dagsordenen er blandt 

    andet et oplevelsescenter ved Rubjerg Knude Fyr. Der er afsat penge på finansloven. 

2. Natura 2000 områder. Mange handleplaner er i høring. Ved at bruge linket nederst på den udsendte 

    dagsorden kan man komme frem til et excel-ark med samtlige 262 planer, hvoraf også høringsperioder 

    fremgår. Relevante planer for kommunekoordinatorerne skal læses igennem. Måske skal der afgives 

    høringssvar, hvis der er friluftsinteresser på spil i form af begrænsninger. Det kan være forbud mod 

    friluftsliv eller at man vil lukke for adgang. Hvilke indsatser er der behov for. Med hensyn til 

    Læsø blev sæler og marsvin diskuteret. Og hurtigtgående både. I den lange liste over planer ser det ud til 

    at de første 12 vedrører vores område. 

8. Afholdte møder 

Naturpark Tolne. Hanne refererede kort fra møde 6. december. Friluftsgruppen vil være en forening for at 

kunne søge penge. Nye handleplaner skal udarbejdes, da der er gået 5 år siden oprettelsen. 

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Hanne refererede fra møde 10. januar om grøn pulje, hvor også Thomas og Jens deltog. Der kan komme 

mange penge ind fra VE-projekter. Begrænser det vores muligheder for friluftsliv? Kan vi lave nogle gode 

projekter? Vi skal orienteres, hvis der nedlægges gennemgående veje.  

Brønderslev Kommune. 

Møde om naturpolitik 25. januar. Thomas og Benjamin deltog. Nogle spørgsmål, der blev drøftet. Skal 

planen om en naturpark i Jyske Ås genoplives? Skal det være nemmere at komme over hovedvejen til 

Grindsted Plantage via en tunnel? Hvordan går det med planerne om byggeri ved Skydebanevej? 

Frederikshavn Kommune.  

Intet. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

10. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


